
 
 
 
Mobile pay  

Hi! 
 

Welcome to One Minute Chinese this is Bai teacher. Today I will show you 

how to buy things in China in local shops. When you go to the grocery or any 

shop. You may say“老板这个多少钱？”（How much is it？）and then the 

shopkeeper may ask you “支付宝还是微信”?（Ali pay or WECHAT pay?）. That 

is a kind of new method to pay money in China. A few studies have found that 

almost 80% people in China are using mobile pay every day.  

By the way, you can also use those apps to book train tickets, you can pay 

your electric bill. All of these things you can do in one app. 
 
支付方式 
 

哈喽，大家好。欢迎来到一分钟汉语学习时间。我是你们的新朋友， 
 
你们可以叫我白。今天跟大家介绍一下，在中国，中国人在日常生活中是 
 
如何购物，买东西的。在国外呢，大家普遍使用信用卡来消费，而在中国 
 
呢，你只需要一部手机，一个 app 就可以轻松搞定。当你去商店买好东西， 
 
老板就会问你，是微信还是支付宝呢？这时候你只需要打开手机，用支付 
 
宝或者微信进行扫码支付就可以了。除此之外，还可以网上购物，买火车 
 
票、机票等都是可以的，是不是很方便呢？  


